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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XLII/2018 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  30 maja 2018 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni.  

Ponadto udział w Sesji RG wzięli: 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Eugeniusz Krzyżanowski – Radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdenckiego 

5. Angelika Jaworska – Kierownik GOPS w Zwierzynie. 

 

Porządek obrad XLII Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

 

1. Otwarcie XLII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Absolutorium dla Wójta Gminy Zwierzyn za 2017 rok. 

a) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2017 rok wraz  

z informacją o stanie mienia, 

b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

o wykonaniu budżetu Gminy Zwierzyn za 2017 rok i przedstawienie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Zwierzyn, 

c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn dotyczącym udzielenia absolutorium 

Wójtowi, 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

i sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok, 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 rok. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Zwierzyn a Miastem Gorzów 

Wielkopolski, Gminą Stare Kurowo, Gminą Strzelce Kraj. w sprawie objęcia mieszkańców 

Gminy Zwierzyn opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom 

Samopomocy, 

b) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie, 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych stanowiących działki: 837/2, 

837/3, 837/4, 837/5, 837/6 położonej w obrębie Zwierzyn, 

d) wyrażenia zgody na zamianę gruntów pomiędzy Skarbem Państwa – Państwowym 

Gospodarstwem Leśnym Lasy Państwowe Nadleśnictwem Strzelce Krajeńskie a Gminą 

Zwierzyn, 

e) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030, 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących się na 

terenie miasta Gorzów Wlkp. nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę 

przymusowego (koniecznego) w drodze dziedziczenia. 

7. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych. 
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8. Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 

sołtysów. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie XLII zwyczajnej sesji rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XLII zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
15 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych na sali obrad obecnych jest 

15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz zaproszonych 

gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości przybyłych na sesję. 

         

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

           Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił porządek obrad 

XLII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. Następnie poinformował, że do biura rady wpłynął 

wniosek o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących się na terenie miasta Gorzów Wlkp. 

nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę przymusowego (koniecznego) w drodze 

dziedziczenia i w związku z tym wniósł o rozszerzenie porządku obrad o punkt 6g. Za 

rozszerzeniem porządku obrad głosowało jednogłośnie 15 radnych. Następnie przewodniczący RG 

poinformował, że na wniosek radnego Włodzimierza Nobisa został przygotowany projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia za pracę Panu Tomaszowi Ferdynandowi Marć-Wójtowi 

Gminy Zwierzyn, poddając pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt 6g, 

pod którym zostałby wprowadzony przygotowany projekt uchwały. Za rozszerzeniem porządku 

obrad głosował 1 radny Włodzimierz Nobis, przeciwko wprowadzeniu projektu uchwały do 

porządku obrad głosowało 10 radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych. Projekt uchwały został 

odrzucony i nie został wprowadzony do porządku obrad sesji. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zadał pytanie, czy ktoś z radnych ma zastrzeżenia do 

porządku obrad i czy są propozycje odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  

Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali informacje 

pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do 

protokołu) i otworzył dyskusję. 

 

Grzegorz Kuchciński zadał pytanie odnośnie punktu 11 sprawozdania, czy asfalt będzie kładziony 

od mostku. 

 

Tomasz Mać wójt gminy poinformował, że do drogi powiatowej. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała, czy w Zwierzynie jest PSZOK. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że dotyczy to Górek Noteckich. 

 

Anna Ryś-Konieczna zadała pytanie co z gazem. 
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Tomasz Marć odpowiedział, że po powrocie kierownika ze Szczecina otrzymają odpowiedź w tym 

temacie. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska prosiła o reakcję w sprawie terminowego odbioru śmieci. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że starają się na bieżąco przekazywać uwagi swoje i mieszkańców do 

biura Celowego Związku Gmin SG05. Będą jeszcze prowadzone rozmowy wyjaśniające, dlaczego 

tak się dzieje. 

 

Mirosław Gniewczyński zamknął dyskusje i punkt 3. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji.               
 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji (informacja  

w załączeniu do protokołu). 

Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął 

dyskusję i punkt 4. 

 

5. Absolutorium dla Wójta Gminy Zwierzyn za 2017 rok. 

 

a) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2017 rok wraz  

z informacją o stanie mienia. 

 

         Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG Zwierzyn poinformował, że 14 maja br. odbyło 

się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy Zwierzyn, na którym została odczytania opinia 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia 

oraz powyższa opinia została przesłana radnym wraz z materiałami sesyjnymi. Następnie 

poinformował, że po rozpatrzeniu sprawozdania Wójta Gminy Zwierzyn z wykonania budżetu 

Gminy Zwierzyn za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy Zwierzyn Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze postanawia wydać opinię pozytywną  

o sprawozdaniu Wójta Gminy Zwierzyn z wykonania budżetu za 2017 rok wraz z informacją  

o stanie mienia (kserokopia uchwały Nr 270/2018 Składu orzekającego RIO w Zielonej Górze  

w załączeniu do protokołu). 

 

b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn o wykonaniu budżetu Gminy 

Zwierzyn za 2017 rok i przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn. 

 

            Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn o wykonaniu budżetu Gminy Zwierzyn za 2017 

rok i przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn (uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn  

z dnia 14 maja 2018r.  w załączeniu do protokołu). 
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c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn dotyczącym udzielenia absolutorium 

Wójtowi. 

 

           Ligia Kowalczyk-Piątek Skarbnik Gminy Zwierzyn odczytała uchwałę Nr 361/2018 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 17 maja 2018r. w sprawie 

wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn dotyczącym udzielenia 

absolutorium Wójtowi (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

i sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

           Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że w projekcie uchwały należy 

dokonać zmiany podstawy prawnej, gdyż od 24 maja obowiązuje ogłoszony tekst jednolity ustawy 

o samorządzie gminnym. Następnie dodała, że budżet gminy zamknął się nadwyżką, mimo 

planowanego deficytu. Większość zamierzeń inwestycyjnych udało się zrealizować, zaznaczając, że 

tego co nie udało się zrealizować nie zawsze zależy od Gminy, która, żeby prowadzić inwestycje 

musi posiłkować się środkami z zewnątrz. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię komisji 

odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 2017 r. w działach będących  

w przedmiocie komisji (opinia nr 215/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię komisji odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zwierzyn za 

2017 r. (opinia nr 214/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej RG Zwierzyn przedstawiła radnym, jak 

przedstawiało się zadłużenie gminy w bieżącej kadencji na koniec roku: 

Rok 2014  kwota zadłużenia 3.945.428,43, kwota nadwyżki budżetowej 883.851,46 

Rok 2015  kwota zadłużenia 4.297.906,43, kwota nadwyżki budżetowej  40.425,28 

Rok 2016  kwota zadłużenia 4.490.686,43, kwota nadwyżki budżetowej  81.033,74 

Rok 2017  kwota zadłużenia 3.783.466,43, kwota nadwyżki budżetowej 266.441,89. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG Zwierzyn poinformował, że wszystkie komisje Rady 

Gminy Zwierzyn obradowały w dniu 14 maja br. nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

za 2017 rok i zamknął dyskusję. Następnie poddał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą  

Nr XLII/219/2018 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 rok. 
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            Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn odczytał projekt uchwały  

i otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał 

projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn z tytułu wykonania 

budżetu za 2017 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLII/220/2018 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Następnie Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG Zwierzyn pogratulował Tomaszowi 

Marciowi Wójtowi Gminy Zwierzyn, któremu radni udzielili absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2017 rok. 

 

6. Podjęcie uchwal w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Zwierzyn a Miastem Gorzów 

Wielkopolski, Gminą Stare Kurowo, Gminą Strzelce Kraj. w sprawie objęcia mieszkańców 

Gminy Zwierzyn opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy, 

 

             Angelika Jaworska kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie 

poinformowała, że porozumienie jest zawarte od 2015 r., które powinno być ogłoszone  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego, gdyż idzie za tym płatność i dlatego 

przygotowany jest dzisiejszy projekt uchwały.  Wykazuje się trzy gminy, te które wyraziły chęć 

zawarcia tego porozumienia. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Gminą Zwierzyn a Miastem Gorzów Wielkopolski, Gminą Stare Kurowo, 

Gminą Strzelce Kraj. w sprawie objęcia mieszkańców Gminy Zwierzyn opieką i usługami 

świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy (opinia Nr 215/2018 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Renata Marcińczak zadała pytanie, co w sytuacji, gdy będzie podpisane porozumienie, a nie będzie 

miejsca w ŚDS. 

 

Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie odpowiedziała, że będą szukać następnego 

miejsca. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Zwierzyn a Miastem Gorzów 

Wielkopolski, Gminą Stare Kurowo, Gminą Strzelce Kraj. w sprawie objęcia mieszkańców Gminy 

Zwierzyn opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą  

Nr XLII/221/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 
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b) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie, 

 

          Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie w kwestii wprowadzenia poinformowała, 

że wprowadzane zmiany to tylko formalność, gdyż na poprzedniej sesji został wykreślony KIS, ale 

nadzór wojewody zauważył, że w uchwale pozostał jeszcze zapis, który należy wykreślić.  

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Zwierzynie (opinia Nr 214/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Zwierzynie pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, 

projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 

radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLII/222/2018 (uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych stanowiących działki: 837/2, 

837/3, 837/4, 837/5, 837/6 położonej w obrębie Zwierzyn, 

 

         Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że ostatnio na sesji podejmowano 

uchwałę o nadaniu nazwy ulicy Bocznej i właśnie na końcu tej drogi jest 1,5 ha ziemi (5 działek), 

którymi interesują się potencjalni kupcy. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości niezabudowanych stanowiących działki: 837/2, 837/3, 837/4, 837/5, 837/6 położonej 

w obrębie Zwierzyn (opinia Nr 216/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości niezabudowanych stanowiących działki: 837/2, 837/3, 837/4, 837/5, 837/6 położonej 

w obrębie Zwierzyn pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLII/223/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) wyrażenia zgody na zamianę gruntów pomiędzy Skarbem Państwa – Państwowym 

Gospodarstwem Leśnym Lasy Państwowe Nadleśnictwem Strzelce Krajeńskie a Gminą 

Zwierzyn, 

 

           Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że jest to pozostała część działki,  

o których mowa w poprzednim punkcie. Po wstępnych rozmowach z Nadleśnictwem jest ich wola 

na zamianę gruntów. Zyskując działkę w Górkach Noteckich postanowią, czy powstanie na niej 

parking, czy może coś innego. 
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Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

gruntów pomiędzy Skarbem Państwa – Państwowym Gospodarstwem Leśnym Lasy Państwowe 

Nadleśnictwem Strzelce Krajeńskie a Gminą Zwierzyn (opinia Nr 217/2018 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów 

pomiędzy Skarbem Państwa – Państwowym Gospodarstwem Leśnym Lasy Państwowe 

Nadleśnictwem Strzelce Krajeńskie a Gminą Zwierzyn pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 15 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLII/224/2018 (uchwała w załączeniu 

do protokołu). 

 

e) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, 

 

            Ligia Kowalczyk- Piątek skarbnik gminy poinformowała o zmianach wprowadzonych do 

uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2018 rok (opinia Nr 218/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, które drogi będą modernizowane. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek poinformowała, że na drogę w Brzezince dotacja wnosi 80.000 zł, musimy 

dołożyć, bo nie dostaliśmy tyle, o ile wnioskowaliśmy. Natomiast na drogę Zamkową przy 

składaniu wniosku otrzymaliśmy informację, że otrzymamy 60 % dofinansowania do inwestycji, a 

miało być 80%. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, 

projekt uchwały został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 

radnych, przeciw projektowi uchwały głosował 1 radny (Robert Wcisło). Projekt uchwały staje się 

uchwałą Nr XLII/225/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030, 

 

          Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że projekt uchwały jest 

konsekwencją podjęcia zmian w budżecie. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2018-2030, opinia Nr 219/2018 w załączeniu do protokołu). 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2018-2030 pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt 

uchwały został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

14 radnych, przeciw projektowi uchwały głosował 1 radny (Robert Wcisło). Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XLII/226/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących się 

na terenie miasta Gorzów Wlkp. nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę 

przymusowego (koniecznego) w drodze dziedziczenia 

 

                Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że po jednym z mieszkańców Górek 

Noteckich Gmina Zwierzyn odziedziczyła majątek (zadłużenie). Są to dwa mieszkania w bloku  

i garaże. Rodzina zrzekła się majątku i dług przeszedł na gminę. Majątek nie przekracza wartości 

długu i gmina na pewno nic nie zarobi, a może jeszcze stracić. Dlatego potrzebna jest zgoda Rady, 

żeby móc sprzedać udziały w nieruchomościach w celu spłaty wierzycieli. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących się na terenie miasta Gorzów Wlkp. 

nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę przymusowego (koniecznego) w drodze 

dziedziczenia (opinia Nr 221/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących się na terenie miasta Gorzów Wlkp. 

nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę przymusowego (koniecznego) w drodze 

dziedziczenia pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały 

staje się uchwałą Nr XLII/227/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 6. 

 

7.Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

 

Robert Wcisło prosił o wytłumaczenie mieszkańcom, dlaczego ścieżka rowerowa Zwierzyn-

Przysieka nie powstanie.   

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że pewne rzeczy nie są od nich zależne. Nie ma jeszcze 

gotowego projektu, ale dodał, że nie będzie potrzeby wykupu gruntów od osób prywatnych, gdyż 

działki mieszczą się w pasie drogi powiatowej. Zmieniły się też zasady, wszystko musi odbyć się na 

zasadzie ogólnych procedur (opinia środowiskowa). Robią wszystko, żeby przyspieszyć procedury. 

Jeżeli uda się i Urząd Marszałkowski zakończy procedury konkursowe, to i tak trudno będzie 

wyłonić wykonawcę. Wobec tego inwestycja na pewno nie w tym roku. 

Pozostałe wnioski Robert Wcisło zgłosił wyłącznie w formie pisemnej: 
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 konserwacja zarośniętego dorzecza Noteci w m. Górczyna oraz kanału Pulsa w Przysiece, 

 poinformował, że po wycince drzew na ścieżce rowerowej z Górek Noteckich do Przysieki 

została uszkodzona nawierzchnia, która do dnia dzisiejszego nie została naprawiona 

(korzenie wysadziły nawierzchnię bitumiczną). 

 

Stefania Sierocińska: 

 zgłosiła nieświecącą lampę na ul. Kościelnej w Zwierzynie,  

 tradycyjnie przypomniała się o ciągu pieszym na ul. Kościelnej i spowalniaczach na ul. 

Polnej w Zwierzynie  

Tomasz Marć wójt odnośnie lampy poinformował, że zostanie ona zgłoszona. Natomiast w sprawie 

ścieżki i spowalniaczy odpowiedź była już udzielana, twierdząc, że wnioski są słuszne, ale 

wszystko wiąże się ze środkami finansowymi. 

Ponadto Stefania Sierocińska wnioskowała o modernizację ul. Nowej w Zwierzynie. 

Tomasz Marć wójt gminy stwierdził, że w takich przypadkach kłania się stosowanie opłaty 

adiacenckiej. 

 

Anna Ryś-Konieczna: 

 wnioskowała o wycięcie kilku drzew, zakrzaczeń (wyjazd z ul. Kościelnej na drogę 

wojewódzką w kierunku Strzelec Krajeńskich),  

 zapytała, kiedy zacznie się wylewka asfaltu od torowiska do Bajkowego przedszkola  

w Zwierzynie, 

 prosiła o wycinkę kilku drzew na ul. Noteckiej w Zwierzynie,   

 wnioskowała o wycięcie konarów drzew i poboczy na ul. Wojska Polskiego i Wiejskiej  

w Zwierzynie, 

 zadała pytanie, czy Gmina jest przygotowana na ewentualne podtopienia (chodzi  

o meliorację). 

Tomasz Marć wójt gminy w sprawie odkrzaczania w pasie dróg powiatowych poinformował, że 

zgodnie z zapewnieniami Starosty dalszy ciąg prac związanych z wycinką i przycinaniem drzew 

będzie odbywał się jesienią tego roku. W sprawie melioracji prace będą polegały na czyszczeniu 

rowów, tak jak to było w latach ubiegłych. Jeżeli chodzi o rowy szczegółowe w pasie dróg 

gminnych starają się je czyścić i przekonywać właścicieli gruntów do ich odtwarzania. Odnośnie 

wylewki asfaltu od torowiska są po rozmowach ze Starostwem i ten odcinek miał być 

uwzględniony. Będzie drążył temat dalej, może się zdarzyć, że powiat będzie chciał partycypacji  

w kosztach. 

Eugeniusz Krzyżanowski radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego dodał, że Wody Polskie 

środki zabezpieczają na dziury bobrowe. Pozostałe sprawy widzi w „czarnych kolorach”, gdyż 

brakuje środków finansowych. Majątek Skarbu Państwa został przejęty przez Wody Polskie. Rowy 

czyszczone są przez tych, co odnoszą korzyści, tak jak np. ZDW. 

 

Grzegorz Kuchciński zadał pytanie, czy pracownicy UG w Zwierzynie monitorują interpelacje 

zgłaszane przez radnych dot. m.in. dróg powiatowych, przejść dla pieszych, odprowadzania wód, 

gdyż większość z tych odpowiedzi, które określają termin naprawy do dnia dzisiejszego nie zostały 

załatwione. Czy wobec tego wójt mógłby osobiście zająć się wcześniejszymi interpelacjami. 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że widzi problem i poczyni kroki w tym kierunku. 

Pozostałe wnioski Grzegorz Kuchciński zgłosił wyłącznie w formie pisemnej: 
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 wnioskował o zwrócenie uwagi zarządcy nieruchomości starej poczty w Górkach Noteckich 

o konieczności wycięcia krzaków, które uniemożliwiają bezpieczny wyjazd ze ścieżki 

rowerowej,  

 zadał pytanie czy istnieje możliwość ustawienia znaku pionowego B-20 STOP przy 

wyjeździe z drogi Zamkowej na ul. Kolejową w Górkach Noteckich, gdyż wyjazd z ul. 

Zamkowej jest niebezpieczny i znajduje się przed ostrym zakrętem, gdzie widoczność jest 

bardzo ograniczona, 

 poinformował, że w dalszym ciągu wszystkie zgłaszane uwagi dotyczącego wybudowanego 

boiska w Górkach Noteckich przy Szkole Podstawowej nie zostały usunięte. 

 

Renata Marcińczak wskazała na: 

 zakrzaczoną drogę przy posesji p. Burwan w Sierosławicach, 

 pochyloną drogę dojazdową od domu nauczyciela do cmentarza w Zwierzynie. 

Tomasz Marć wójt odpowiedział, że w planie mają robić ul. Leśną i modernizują ogrodzenie  

w Gościmcu. Przy okazji przyjrzą się zgłoszonym problemom. 

 

Włodzimierz Nobis: 

 zadał pytanie, czy CIS nie mógłby dokonać wycinki zarośniętych poboczy na drogach 

gminnych,  

 prosił o ustawienie tablicy „nie dotyczy mieszkańców” przy znaku drogowym B-18 na 

wjeździe na ul. Santocką w Górkach Noteckich, 

 wnioskował o wykoszenie poboczy, wycięcie krzewów utrudniających widoczność na 

drodze gminnej w Górkach Noteckich, szczególnie na odcinku esowatym przy nastawni 

kolejowej. 

Tomasz Marć wójt gminy w sprawie znaku odpowiedział, że można taki stan zostawić, bo gdy 

pojedzie osoba mieszkająca przy tej drodze na pewno nie będzie ukarana. Odnośnie wycinki 

zarośniętych poboczy stwierdził, że prace te zrobią firmy profesjonalne, gdyż zrobią one to taniej, 

szybko i dokładnie.  Z CIS-em mają porozumienie na zadania, które wykonują. 

 

Urszula Kruszyna zadała pytanie, czy w tym roku będzie udostępniana stanica w Sarbiewie. 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że obiekt jest już dostępny. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska prosiła o informację odnośnie modernizacji sali wiejskiej  

w Gościmcu, dopytując się, jaki jest termin złożenia wniosku oraz jaki jest przewidziany termin 

realizacji samego projektu. 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że termin złożenia wniosku upływa 8.06.2018r. i wniosek 

zostanie złożony. Na rozpatrzenie wniosku trzeba poczekać około 3 miesiące. Realizacja zadania 

nie wcześniej, jak przełom roku 2018/2019 i to nie jest ich zła wola. 

Pozostałe wnioski Justyna Pawlak-Gudynowska zgłosiła wyłącznie w formie pisemnej: 

 zadała pytanie, jakie są ustalenia z firmą wywożącą śmieci po spotkaniu 8 maja br., gdyż 

mieszkańcy skarżą się na brak odbioru odpadów w wyznaczonym terminie,  

 wnioskowała o naprawę drogi przy zjeździe z drogi powiatowej przy posesji p. 

Budziszewskiego w stronę szkoły (ubytki do wypełnienia), 

 zadała pytanie, czy zostanie wymieniona siatka od strony drogi oraz bramki wejściowe na 

cmentarzu w Gościmcu. 
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Grzegorz Kuchciński zadał pytanie, kiedy nastąpi zmiana ery papierowej na elektroniczną, czy 

następna kadencja (obrady) będą prowadzone drogą elektroniczną, czy będą już tablety i czy w 

ogóle jest taka wola. 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że nie wszyscy ludzie jeszcze sobie z tym 

poradzą, kiedyś na pewno dojdzie do tego. Musi to nastąpić jednak naturalną selekcją, żeby 

wszyscy byli na tym samym poziomie obsługiwania maszyn i urządzeń elektronicznych. 

 

Pozostałe wnioski i zapytania radni Jarosław Skiba i Mirosław Gniewczyński zgłosili wyłącznie na 

piśmie (wnioski w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

 

Janusz Lessnau sołtys sołectwa Górecko zasygnalizował, że na wjeździe do Górecka brak tablicy 

miejscowości. 

Ponadto wyłącznie na piśmie zadał pytanie, kiedy będą remontowane drogi w miejscowości 

Górecko, gdyż na ich stan narzekają mieszkańcy. 

 

Pozostałe wnioski i zapytania sołtysi Magdalena Skurska i Elżbieta Saliwon zgłosiły wyłącznie na 

piśmie (wnioski w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9. Wolne wnioski i informacje. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy prosił radnych, żeby w związku z niewprowadzeniem w dniu 

dzisiejszym projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla wójta ustalić kierunek 

działania, w jakiej formie ma przygotować projekt uchwały, czy należy utrzymać wynagrodzenie na 

tym samym poziomie, czy zwiększyć, czy zmniejszyć. 

 

Mariusz Krzyżanowski zaproponował przygotowanie kilku projektów, żeby radni wiedzieli, jakie są 

możliwości. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że komisje RG otrzymają zaproszenie 

na wspólne posiedzenie komisji i każda z nich rozpatrzy swoją wersję projektu. 

 

O godz. 13
20

 salę obrad opuściła radna Justyna Pawlak-Gudynowska. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał protokół  

z posiedzenia komisji, którego tematyką była kontrola gotowości bojowej i wyposażenie jednostek 

OSP z terenu Gminy Zwierzyn oraz sprawdzanie hydrantów przy budynkach użyteczności 

publicznej. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania  

z posiedzenia komisji społecznej. Za jego przyjęciem głosowało 14 radnych obecnych na sali obrad. 
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Następnie przewodniczący RG poinformował że: 

  następna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się dnia 27 czerwca 2018r. o godz. 11
00

, 

 do biura rady wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w stosunku 

do uchwały Rady Gminy Zwierzyn z dnia 25 kwietnia 2018r. Nr XLI/212/2018 w sprawie 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych  

w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Zwierzyn, 

 do biura rady wpłynął również odpis wyroku na uchwałę Rady Gminy Zwierzyn z dnia 19 

kwietnia 2006r. Nr XXXIV/258/2006 w sprawie regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Zwierzyn. 

 

Renata Marcińczak podała informację, że w dniach 28-29 czerwca 2018r. w Ośrodku Zdrowia  

w Zwierzynie będą przeprowadzone bezpłatne badania urologiczne, zapisy w rejestracji. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

10. Zamknięcie XLII zwyczajnej sesji rady Gminy Zwierzyn. 

 

           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn Mirosław 

Gniewczyński o godzinie 13
30 

zamknął obrady XLII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  

 

 

 

        Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł:       

 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

 
   Marzena Kaczmarek                                                   Mirosław Gniewczyński 

 

 


